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Protokół Nr 1/2024 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opocznie 

w dniu 23 maja 2024r. 

 

Ad. pkt. 1 

Otwarcie posiedzenia. 

Barbara Wacławiak – Przewodnicząca Komisji – otworzyła posiedzenie komisji i powitała 

wszystkich obecnych. 

Lista obecności radnych znajduje się w teczce z protokołami z posiedzeń komisji. 

Ad. pkt. 2 

 Przedłożenie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z radnych wnosi o zmianę porządku posiedzenia /załącznik 

nr 1 do protokołu/. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedłożenie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z miesiąca kwietnia br.  

4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu oraz 

informacji o stanie mienia Gminy za 2023 rok.   

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Komisja przyjęła porządek posiedzenia bez zmian.  

Ad. pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z miesiąca kwietnia br.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że protokół Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Opocznie Nr 4/2024 z dnia 17 kwietnia 2024r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Miejskiej w terminie wymaganym Statutem Gminy, jak również został zamieszczony w 

informatorze programu e - sesja. 

Przewodnicząca zapytała, kto z Radnych wnosi uwagi do protokołu Nr 4/2024 z dnia 17 

kwietnia 2024r. 

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół w wersji 

przedłożonej z dnia 17 kwietnia 2024r.  

 

Komisja głosami: za – 5, przeciw - 0, wstrz. - 0 przyjęła protokół z posiedzenia Nr 4/2024 

z dnia 17 kwietnia 2024r. 
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Ad. pkt. 4 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

oraz informacji o stanie mienia Gminy za 2023 rok.  

Magdalena Ślęzak – Skarbnik Gminy – przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Opoczno za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, informacją o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć 

oraz informacją z wykonania planów finansowych instytucji kultury. Przedstawiła również 

Dane uzupełniające do wykonania budżetu gminy Opoczno za rok 2023 na postawie art. 37 ust.  

2 ustawy o finansach publicznych oraz sprawozdanie finansowe.  

Następnie Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 14 maja 2024r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza 

Opoczna z wykonania budżetu za 2023 rok, w której RIO opiniuje pozytywnie sprawozdanie 

Burmistrza Opoczna z wykonania budżetu za 2023 rok.  

Tomasz Kopera – radny – zapytał, z czego wynika tak duże niedoszacowanie dochodów 

bieżących. 

Magdalena Ślęzak – Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że największe różnice między planem a jego 

wykonaniem są z tytułu podatków.  

Barbara Wacławiak – Przewodnicząca Komisji – dopytała, jakie to są różnice?  

Magdalena Ślęzak – Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że np. w podatku od nieruchomości to 

kwota prawie 4 mln zł.   

Tomasz Kopera – radny – stwierdził, że 4 mln zł w podatku od nieruchomości to bardzo duże 

niedoszacowanie. Uważa, że można było lepiej zaprognozować dochody.  

Magdalena Ślęzak – Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że w oparciu o wykonanie budżetu analizuje 

się sytuację i planuje dochody w roku przyszłym. Podkreśliła, że budżet musi być 

zrównoważony.  Zaznaczyła, że rozmawiamy o budżecie za rok 2023, a wykonanie dochodów 

i wydatków za 2023 rok jest na podobnym poziomie. Nadmieniła, że już teraz są ogromne braki 

w budżecie 2024 roku w oświacie i trzeba będzie przeanalizować sytuację.  

Tomasz Kopera – radny – zapytał, ile wynosi koszt zatrudnienia jednego pracownika za 

minimalną krajową, bez uwzględniania stażowego. 

Magdalena Ślęzak – Skarbnik Gminy – wyliczyła, że roczny koszt to ok. 80 tys. zł.  

Tomasz Kopera – radny – powiedział, że we wszystkich placówkach oświatowych łącznie jest 

zatrudnionych 160 osób obsługi. Na przestrzeni 15 lat dzieci ubyło o 100%, natomiast 

zatrudnienie w placówkach oświatowych nie zmniejszyło się, bądź nie zmniejszyło się 

proporcjonalnie do spadku liczby dzieci. W dalszej części swej wypowiedzi stwierdził, że 

Urząd Miejski (razem z jednostkami podległymi) stał się największym zakładem pracy na 

terenie Gminy Opoczno. W samym Urzędzie Miejskim roczny przyrost zatrudnienia to od kilku 

do kilkunastu osób. Większość kosztów w budżecie to koszty osobowe (wynagrodzenia). 

Następnie radny wyraził opinię, iż w czasach cyfryzacji jest to zjawisko niezrozumiałe dla 

niego. W dalszej wypowiedzi radny podkreślił, że ważne jest pozyskiwanie nowych źródeł 

dochodów poprzez powstawanie nowych podmiotów gospodarczych na terenie Gminy, które 

będą płacić podatki, bo samo administrowanie w samorządzie nie wystarczy.  
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Barbara Wacławiak – Przewodnicząca Komisji – zapytała, z czego wynikają tak duże braki w 

oświacie. 

Magdalena Ślęzak – Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że rok temu do oświaty dołożyliśmy 32 

mln zł, w tej chwili trzeba dołożyć ok. 26 mln zł. Braki środków na oświatę wynikają z tego, 

że zmieniają się przepisy oświatowe, mamy podwyżki dla nauczycieli i zmiany wyliczeń 

świadczeń, natomiast środki, które trafiają do Gminy nie rekompensują potrzeb. Podkreśliła, że 

problem finansowania oświaty istniał zawsze, nie jest nowy.  

Marzanna Wojciechowska – Dyrektor Wydz. Gospodarki Nieruchomościami – przedstawiła 

informację na temat sprzedaży i zakupu nieruchomości przez Gminę w 2023 roku.  

Informację podzieliła na trzy wykazy: wykaz sprzedanych lokali mieszkalnych na rzecz 

najemców w 2023r., wykaz gruntów komunalnych  sprzedanych przez Gminę Opoczno w 

2023r. i wykaz gruntów nabytych przez Gminę Opoczno do zasobu mienia komunalnego w 

2023r.  

Tomasz Kopera – radny – zapytał, czy były robione szacunki, ile podatku wpłynęłoby w 

związku z budową centrum dystrybucyjnego Biedronki.  

Janusz Klimek –Sekretarz Miasta – odpowiedział, że według szacunków byłoby to ponad 2 mln 

zł rocznie podatku od nieruchomości. Do tego doszedłby udział procentowy w podatku 

dochodowym od osób fizycznych CIT. 

Sekretarz odniósł się również do wypowiedzi radnego Tomasz Kopery i powiedział, że 

niezależnie od tego, czy w klasie jest 5 dzieci (czy 30), koszty utrzymania dla Gminy są takie 

same, natomiast środki na uczniów będą mniejsze. Następnie powiedział, że cyfryzacja nie 

znaczy mniejsze zatrudnienie. Podkreślił przy tym, że w Urzędzie Miejskim dzięki większemu 

zatrudnieniu udało się zrealizować wiele projektów.  

Dorota Skwierczyńska -Madej – Dyrektor Wydz. Techniczno-Inwestycyjnego – przedstawiła 

informację na temat zadań inwestycyjnych za rok 2023.  

Informacja została podzielona na: inwestycje zakończone w roku 2023 i inwestycje rozpoczęte 

w roku 2023 z odbiorem w roku 2024/2025.  

Ewa Kazusek - Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – przedstawiła informację na 

temat windykacji i egzekucji podatków lokalnych i opłaty z gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za 2023 rok.  

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – przedstawiła informację na 

temat ściągalności podatków i opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych za 

2023 rok. Dodała, że zmieniła się sytuacja dot. wpływów i na dzień 15 maja br. wpływy z 

gospodarowania odpadami komunalnymi wyniosły 6 mln 245 tys. 20 zł 4 gr., więc w związku 

z tym zaległości z tytułu kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi zmniejszyły się do 

niecałych 80 tys. zł, natomiast w marcu br. wynosiły ok. 200 tys. zł. 

 

Komisja przyjęła wszystkie informacje na temat wykonania budżetu Gminy Opoczno 

za 2023 rok wraz z dodatkowymi informacjami i wyjaśnieniami do wiadomości, nie zgłosiła 

żadnych wniosków ani uwag.  
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Wszystkie dokumenty, z którymi zapoznali się radni podczas posiedzenia stanowią załączniki 

do protokołu oraz załączniki do protokołu z sesji w miesiącu czerwcu 2024r.  

 

Ad. pkt. 5 

Zapytania i wolne wnioski.  

W dyskusji głos zabrali: radny Tomasz Kopera,  Dominika Chybowska Dyrektor Wydz. Ochrony 

Środowiska, radna Barbara Wacławiak, Dorota Skwierczyńska-Madej Dyrektor Wydz. 

Techniczno-Inwestycyjnego, radny Krzysztof Grabski, Sekretarz Miasta Janusz Klimek.  

Ad. pkt. 6 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca podziękowała za udział i zamknął posiedzenie. 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia 13.00, godzina zamknięcia posiedzenia godz. 14.15 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1. Wacławiak Barbara – Przewodnicząca                            ……………………………… 

2. Grabski Krzysztof - Zastępca Przewodniczącego           ……………………………… 

3. Dąbrowski Marcin – członek                                          ….…………………………… 

4. Kopera Tomasz – członek                                                ……………………………… 

5. Łuczkowski Tomasz – członek                                        ………………………………. 

6. Rurarz Tomasz – członek                                                ………………………………. 

7. Zięba Jan – członek                                                          ……………………………… 

 

 

Protokołowała: 

B. Kędziora 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 

 


